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Protokó  ł Nr X  XXIII  /20  22  

z sesji  Rady  Gminy  Zatory,  która  odbyła  się  w  dniu  25  lutego 2022 roku

i trwała od godz. 14.00 do godz. 15.00.

W Sesji na 15 Radnych udział wzięło 14.

W obradach uczestniczyli także:

1.Grzegorz Falba – Wójt Gminy Zatory

2.Jacek Jackiewicz – Zastępca Wójta

3.Anna Abramczyk – Skarbnik Gminy

4.Beata Wójcik – Kierownik OPS

5.Zbigniew Szymański – Kierownik ZUK

6.Kamil Prus - Prawnik

(Lista obecności stanowi załącznik do protokołu)

Ad. pkt 1

Otwarcia  XXXIII  Sesji  Rady  Gminy  Zatory  dokonała  Przewodnicząca  Rady  Gminy

– p. Zofia Drabczyk, witając przybyłych Radnych oraz wszystkich obecnych na sali.

Ad. pkt 2

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że w sesji uczestniczy 14 Radnych, wobec czego

istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.

(Lista obecności stanowi załącznik do protokołu).

Ad. pkt 3

Przewodnicząca  Rady  Gminy  oznajmiła,  że  porządek  obrad  Radni  otrzymali  wraz

z  zaproszeniem na  posiedzenie  sesji.   Zapytała,  czy  Radni  zgłaszają  zmiany w porządku

obrad. 

Zmiany nie zostały zaproponowane.

W związku z powyższym porządek obrad był następujący:



1. Otwarcie sesji.
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej gminy Zatory na rok 2022.
6. Podjęcie  uchwały  w sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego

gminy Zatory, obręb geodezyjny Cieńsza.
7. Podjęcie  uchwały  w sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego

gminy Zatory, obręb geodezyjny Pniewo.
8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przekazania  regulaminu  dostarczania  wody  i

odprowadzania  ścieków  obowiązującego  na  terenie  Gminy  Zatory  do  organu
regulacyjnego.

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  statutu  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w
Zatorach.

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na
lata 2022-2024.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022-2024.

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział
członków ochotniczych straży pożarnych w akcjach i  działaniach ratowniczych lub
szkoleniach i  ćwiczeniach.

13. Sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez gminę Zatory,.

14. Informacja o pracy Wójta pomiędzy sesjami Rady Gminy.
15. Wnioski i oświadczenia Radnych,
16. Sprawy różne.
17.  Zamknięcie obrad.

Ad. pkt 4

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z obrad XXXII Sesji Rady Gminy

znajduje się do wglądu w Biurze Rady  oraz że jest zawsze wyłożony przed posiedzeniem

sesji.

Do protokołu  nie zgłoszono żadnych uwag, w związku z tym przyjęcie jego poddała pod

głosowanie.

Rada Gminy w obecności 14 Radnych – 14 głosami „za” przyjęła protokół, przy braku
głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

(Imienny protokół głosowania stanowi załącznik  do protokołu)



Ad. pkt 5

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej

został szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada Gminy Zatory podjęła Uchwałę Nr  209/XXXIII/2022 w sprawie zmian uchwały

budżetowej  gminy  Zatory  na  rok  2022 –  stosunkiem  głosów:  za  -  14,  brak  głosów

przeciwnych i  wstrzymujących się, która stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik do

protokołu)

Ad. pkt 6       

Przewodnicząca  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Zatory,  obręb  geodezyjny  Cieńsza  został

szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada  Gminy  Zatory  podjęła  Uchwałę  Nr  210/XXXIII/2022  w  sprawie  miejscowego

planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Zatory,  obręb  geodezyjny  Cieńsza–

stosunkiem głosów:  za  -  14,  brak  głosów przeciwnych  i   wstrzymujących się,  która

stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt 7

Przewodnicząca  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Zatory,  obręb  geodezyjny  Pniewo  został

szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.



Rada  Gminy  Zatory  podjęła  Uchwałę  Nr  211/XXXIII/2022 w  sprawie  miejscowego

planu  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Zatory,  obręb  geodezyjny  Pniewo –

stosunkiem głosów:  za  -  14,  brak  głosów przeciwnych  i   wstrzymujących  się,  która

stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt 8

Przewodnicząca  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcie  projektu

Regulaminu dostarczania  wody i  odprowadzania ścieków na obszarze  Gminy Zatory oraz

przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemy został szczegółowo omówiony na

posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada Gminy Zatory podjęła Uchwałę Nr 212/XXXIII/2022 w sprawie przyjęcia projektu

Regulaminu dostarczania wody i  odprowadzania ścieków na obszarze Gminy Zatory

oraz przekazania go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu – stosunkiem głosów: za

-  14,  brak  głosów przeciwnych  i   wstrzymujących  się,  która  stanowi  załącznik   do

protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt 9

Przewodnicząca poinformowała, że projekt uchwały w sprawie  uchwalenia statutu Ośrodka

Pomocy Społecznej w Zatorach został szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada  Gminy  Zatory  podjęła  Uchwałę  Nr  213/XXXIII/2022 w  sprawie  uchwalenia

statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Zatorach – stosunkiem głosów: za -  14,  brak

głosów przeciwnych i  wstrzymujących się, która stanowi załącznik  do protokołu.



(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt 10

Przewodnicząca  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego

Programu  Wspierania  Rodziny  na  lata  2022-2024 został  szczegółowo  omówiony  na

posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada  Gminy  Zatory  podjęła  Uchwałę  Nr  214/XXXIII/2022 w  sprawie  przyjęcia

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 – stosunkiem głosów: za -

14,  brak  głosów  przeciwnych  i   wstrzymujących  się,  która  stanowi  załącznik   do

protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt. 11

Przewodnicząca  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie

na lata 2022-2024 został szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada  Gminy  Zatory  podjęła  Uchwałę  Nr  215/XXXIII/2022 w  sprawie  przyjęcia

Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  w  Rodzinie  oraz  Ochrony  Ofiar

Przemocy w Rodzinie  na lata  2022-2024 – stosunkiem głosów: za -  14,  brak głosów

przeciwnych i  wstrzymujących się, która stanowi załącznik  do protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)



Ad. pkt. 12

Przewodnicząca  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości

ekwiwalentu  pieniężnego  za  udział  członków  ochotniczej  straży  pożarnej  w  akcjach  i

działaniach ratowniczych lub szkoleniach i  ćwiczeniach  został  szczegółowo omówiony na

posiedzeniu komisji.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca  odczytała uchwałę, a następnie poddała ją pod

głosowanie.

Rada  Gminy  Zatory  podjęła  Uchwałę  Nr  216/XXXIII/2022 w  sprawie  ustalenia

wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział członków ochotniczej straży pożarnej w

akcjach i działaniach ratowniczych lub szkoleniach i ćwiczeniach  – stosunkiem głosów:

za - 14, brak głosów przeciwnych i  wstrzymujących się, która stanowi załącznik  do

protokołu.

(Imienny  protokół  głosowania  w  sprawie  podjęcia  ww.  uchwały  stanowi  załącznik   do

protokołu)

Ad. pkt. 13

Radni  przyjęli sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na

poszczególnych  stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  prowadzonych  przez  gminę

Zatory.

Ad. pkt. 14

1.Odbył się przetarg na zadanie pn. „Dostawa materiałów drogowych z przeznaczeniem na
bieżące utrzymanie dróg na terenie gminy Zatory”.  Wpłynęła tylko jedna oferta.  Ceny są
wyższe mniej więcej o 40 % za taka samą ilość materiału jak w zeszłym  roku. 
2. Zgodnie z nową ustawą o ochotniczych strażach pożarnych, druhom i druhnom OSP, którzy
przez  lata  brali  czynny udział  w  akcjach  ratowniczych  należy  się  w wieku  emerytalnym
dodatkowe świadczenie ratownicze.  Świadczenie będzie skonstruowane jako comiesięczny
dodatek  w postaci  200  zł.  Oprócz  złożenia  wniosku  potrzebne  jest  też  potwierdzenie  lat
służby. W związku z powyższym w urzędzie służymy pomocą w wypełnieniu wniosków.
3.  Dnia  14  lutego br.  w Zespole  Szkół  Oświatowych w Zatorach odbyła  się  uroczystość
podpisania pierwszej umowy dotyczącej realizacji projektu grantowego „Wsparcie dzieci z
rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym -  granty PPGR” z  udziałem Prezesa  Rady
Ministrów Mateusza Morawieckiego.  W spotkaniu uczestniczyli także inni przedstawiciele
rządu  -  Wiceprezes  Rady  Ministrów  i  Minister  Rolnictwa  Henryk  Kowalczyk,  Sekretarz
Stanu w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i  Administracji  Paweł Szefernaker,  Sekretarz
Stanu,  pełnomocnik Rządu do Spraw Cyberbezpieczeństwa Janusz Cieszyński.          W



ramach projektu dzieci z terenów popegeerowskich otrzymają sprzęt komputerowy. W gminie
Zatory, gdzie funkcjonowały dwa PGR-y – w Gładczynie i Zatorach – zakwalifikowanych
zostało 82 wnioski. Nabór wniosków trwał od 8 do 22 października 2021 roku.
4. Jak co roku złożyliśmy do Urzędu Marszałkowskiego wnioski z programu Mazowiecki 
Instrument Aktywizacji Sołectw. Jest różnica w porównaniu z tym co było corocznie, 
ponieważ w tym roku dopuszczono do złożenia 7 wniosków, z tym że dofinansowane może 
być 4. Zdecydowaliśmy się złożyć 5 wniosków jak co roku. Jeden z nich może nie być 
dofinansowany.  Nie zmieniło się nic jeśli chodzi o kwoty a więc dofinansowanie 
maksymalne to jest 10 tysięcy zł i może stanowić 50 % wartości inwestycji. Zdecydowaliśmy 
się na złożenie 5 wniosków z uwzględnieniem funduszy sołeckich na co mieszkańcy chcieli je
przeznaczyć.  Złożyliśmy wnioski na:
-utworzenie placu zabaw w m. Cieńsza
-doposażenie placu zabaw w m. Gładczyn
-dostawa i montaż klimatyzatorów w świetlicy wiejskiej w m. Nowe Borsuki
-wykonanie oświetlenia ulicznego w m. Pniewo Kolonia
-wymiana oświetlenia ulicznego w m. Kruczy Borek
5. Gmina złożyła wnioski na dofinansowanie zadania pod nazwą OSP 2022.         W tym roku
zdecydowaliśmy się złożyć wniosek, który obejmuje 2 straże OSP Pniewo i  OSP Drwały.
Maksymalna kwota dofinansowania to 20 tys. zł., a drugie 20 tys. pochodzić będzie z budżetu
gminy.  Wniosek  został  złożony  na  zakup  pralki  i  suszarki  do  prania  umundurowań
strażackich. Te urządzenia byłyby zlokalizowane w jednostce OSP Pniewo. Po ustaleniach
zarządu gminnego i prezesów poszczególnych jednostek jest ustalone, że z możliwości prania
ubrań będą mogły korzystać pozostałe jednostki z terenu gminy. W tym wniosku jest jeszcze
zakup latarek i radiotelefonów.
6.Planujemy złożyć wnioski, jeżeli chodzi o program Mazowsze dla Sportu 2022     i tutaj
chcielibyśmy  wyremontować  boisko  ORLIK,  jeżeli  chodzi  o  to  boisko  wielofunkcyjne.
Niestety  nie  stać  nas  w  jednym  roku  na  remont  całości,  czyli  wymiany  murawy  itp.
Zdecydowaliśmy  się  złożyć  wniosek  na  wymianę  nawierzchni  poliuretanowej.
Dofinansowanie jest rzędu 75 % ze strony Urzędu Marszałkowskiego, 25 % po stronie gminy.
Wnioski te szacunkowo opiewały na kwotę 150 tys zł.
7.Jeżeli chodzi o program Polski Ład to zostały złożone wnioski na rozbudowę urzędu gminy
i zagospodarowanie terenu oraz poprawę wyglądu budynku gospodarczego(4,5 mln) oraz na
poprawę infrastruktury drogowej (3 mln)
Został także złożony wniosek na budowę świetlicy w Gładczynie (z drugiej linii finansowej
przeznaczony tylko na byłe tereny po PGR). 
8.Planujemy  w  tym  roku  rozpocząć  budowę  stacji  uzdatniania  wody  w  Mystkówcu-
Kalinówce. W tej chwili czekamy na projekt techniczny, który ma do nas spłynąć do końca
lutego, ewentualnie na początku marca.
9.Planujemy złożyć wniosek do Zielonych Mostów Narwi na dofinansowanie zakończenia
remontu  świetlicy  w  Borsukach  Kolonii.  To  ostatnia  ze  świetlic  jaka  została  nam  do
skończenia.
10.W grudniu został  złożony wniosek do FOGR-u na remont drogi do wsi  Mierzęcin.  W
zależności od tego jakie będzie dofinansowanie, jakie będą nasze możliwości to również z
tego będziemy chcieli skorzystać. 
11.W roku bieżącym powinniśmy rozpocząć termomodernizację szkół. Wkrótce powinien być
ogłoszony przetarg i wtedy wypowiemy się czy damy radę to zadanie zrealizować.
12.Otrzymaliśmy  dofinansowanie  z  projektu  Cyfrowa  Polska  –  144  840,00  zł  na
informatyzację urzędu oraz zwiększenie poziomu cyberbezpieczeństwa danych, jakie tutaj są



przetwarzane. Jest to 100 % dofinansowania.

Tylko  do  tego  co  powiedziałem  to  wkład  własny  gminy  do  planowanych  inwestycji
opiewałby na kwotę 2 mln zł. Jeżeli byśmy do tego doliczyli jeszcze te 3 wnioski z Polskiego
Ładu to jest to jeszcze kolejny milion.

13.Trwa budowa hali sportowej w Zatorach – stan surowy powinien być skończony do końca
marca. Ciągle zgłaszane są opóźnienia.
12. Złożyliśmy wniosek do Funduszu Ochrony Środowiska na odbiór azbestu w tym roku.
Powinien być finansowany w 100 %.
13.Złożyliśmy też wniosek na odbiór folii rolniczych. Powinien być finansowany w 100 %.
14.Z komendy Powiatowej Straży wpłynęło do nas zapytanie (właściwie oni są tak jakby
pośrednikiem, a zapytanie jest ze strony MSWiA) odnośnie wykorzystania środków, które
zawsze  były  co  roku przeznaczane  na  straże  spoza  KRSG dla  tej  jednostki  z  propozycją
zakupu agregatu  prądotwórczego,  takiego na  przyczepce  który  byłby ciągany przez  jakąś
jednostkę w miejsca, gdzie będzie potrzebny. Koszt tego wyceniają w granicach 60 tys zł. , 30
tys zł. chcą dofinansować, pozostała kwota byłaby ze strony gmin. Zdecydowaliśmy się na
odpowiedź na tak, ze względu na to, że w przypadku braku prądu przez kilka dni byłyby
wykorzystywany.
15.Rekomendowałem na komisjach Radnym rezygnację z funduszu sołeckiego na przyszły
rok. Spowodowane jest to licznymi inwestycjami i środkami, jakie na te zadania są potrzebne.
Nie chcę rozdrabniać środków.

Ad. pkt. 15

Radny – p. Henryk Kisiel zgłosił wniosek odnośnie naprawy drogi gminnej, która jest po
sąsiedzku  ze  sklepem  Dino  w  Zatorach.  Państwo,  którzy  na  końcu  tej  drogi  mają
przedsiębiorstwo przewozowe mają problem z przejazdem. 
Przewodnicząca  –  p.  Zofia  Drabczyk  poinformowała,  że  pani  o  której  mówi  p.  radny
H. Kisiel  zgłaszała ten problem także i jej. 
Wójt poinformował, że również prowadził rozmowę w tej sprawie. Nie miał jeszcze jednak
okazji rozmawiać z sąsiednim sklepem, na temat odprowadzania wód z ich ternu, bo sklep ma
na  to  zbiornik,  jednak  przekierowuję  ją  też  w  kierunku  naszej  drogi.  Spływająca  woda
wymywa i wyrywa wyrwy co jest powodem nieprzejezdnej drogi.
Radna – p.  Jolanta  Kucińska poinformowała,  że  była  na  tej  drodze i  nie  jest  to  wielkim
problemem, aby ten kawałek drogi naprawić. 

Ad. pkt. 16

Radna  –  p.  Bożena  Ciskowska  zapytała  czy  dodatki  do  emerytur  przysługiwałyby  także
strażakom z Dębin, którzy nie dysponowali samochodem pożarniczym.
Wójt odpowiedział, że nie jest to zależne od tego czy samochód był czy go nie było w danej
jednostce. O dodatek mogą ubiegać się osoby, które w przeciągu swojego życia minimum 25
lat brały udział w akcjach ratowniczych. Na dzień dzisiejszy jest to potwierdzane przez trzech
świadków. Przeważnie odbywa się to na bazie zeznań świadków, a ewidencję wyjazdów i
osób, które jeżdżą do pożarów obecnie Komenda Powiatowa Straży prowadzi od 2012 roku,
nie ma dokumentów wcześniejszych.



Ad. pkt. 17

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia Rady Gminy o godz. 15.00 Przewodnicząca –
p. Zofia Drabczyk zamknęła obrady.
Na tym posiedzenie i protokołowanie zakończono.

Protokolant                                                                               Przewodniczący


